



The English Language in Francophone West Africa examines the language situations in eight West African nations – Benin, Burkina Faso, Côte d'Ivoire, Guinea, Mali, Mauritania, Senegal and Togo – in order to identify the roles that English plays in those countries. It then describes the ways in which English is taught, who teaches it, how learners and their teachers perceive the language and what opportunities there are for people in the region who wish to take up English teaching as a career. The book is based on research commissioned by the British Council and carried out by a team of 14 English teachers and trainers from across the region. The team was co-ordinated by Hywel Coleman, Honorary Senior Research Fellow in the School of Education, University of Leeds.



La langue anglaise en Afrique de l'Ouest francophone analyse la situation linguistique de huit nations ouest-africaines – le Bénin, le Burkina Faso, la Côte d'Ivoire, la Guinée, le Mali, la Mauritanie, le Sénégal et le Togo – afin d'identifier les rôles que joue l'anglais dans ces pays. La présente étude décrit ensuite les différentes manières dont l'anglais est enseigné, qui sont les professeurs, comment les apprenants et leurs professeurs perçoivent la langue et quelles sont les possibilités qui existent dans la région pour les personnes souhaitant embrasser la carrière de professeur d'anglais. Le livre est basé sur une recherche commandée par le British Council et réalisée par une équipe de quatorze professeurs et formateurs d'anglais issus de l'ensemble de la région. L'équipe a été coordonnée par Hywel Coleman, Chargé de Recherche Honoraire à la School of Education (Faculté des Sciences de l'Éducation) de l'Université de Leeds.

The English Language in
Francophone West Africa

The English Language in Francophone West Africa

La langue anglaise en Afrique de l'Ouest francophone



'Based on successful regional collaboration, this is a thorough study of the complexity of the language mosaic in the eight countries. It makes wise, constructive recommendations that stress that English learning will only improve if the huge challenges that general education faces are addressed. This invaluable resource is in parallel in French and English.'

Robert Phillipson
Copenhagen Business School, Denmark Denmark
Author of books on language policy published in 11 countries.
Auteur de livres sur la politique linguistique publiés dans 11 pays.

« Cette étude approfondie sur la complexité de la mosaïque linguistique existant dans les huit pays est le fruit d'une collaboration régionale réussie. Elle émet des recommandations judicieuses et constructives soulignant que l'apprentissage de l'anglais ne s'améliorera que lorsque les énormes défis auxquels est confrontée l'éducation en général auront été surmontés. Cette ressource inestimable est une publication bilingue (anglais-français). »

La langue anglaise en Afrique
de l'Ouest francophone

by par
Hywel Coleman

with avec
Arnauld Aguidissou
Aïché Bâ
Tidiane Cissé
Djibril Diouf
Amadou Mamadou Djigo
Mahamoudou Djittèye
Godefroy Marie Julien Gaméné
N'guessan Kanga
Mohamed Khattar
Aristide Kodjahon
Tamba Ngom
Issa Sylla
Kossi Toto
Christian Paulin Zouré

